



# ចែករំលែកចំណេះដឹងនៃបទពិសោធន៍ SHARE EXPERIENCE KNOWLEDGE

## បទពិសោធន៍នៃការអប់រំអង់គ្លេស (English Experience)

ប្រធានបទសម្រាប់ចែករំលែក (Subject to be shared) : ការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសដល់ចំណុចជោគជ័យ

កាលបរិច្ឆេទនៃការចែករំលែក (Date of this sharing) : ២៨ មេសា ២០១២

ចែករំលែកបទពិសោធន៍ដោយ (Experience shared by) : លោក សៀង ប៊ូហឿង

### ១. និយមន័យ (Definition)

ដោយសារតែភាសាអង់គ្លេសជាភាសាអន្តរជាតិដែលត្រូវបានគេប្រើទូទាំងពិភពលោក។ ដូច្នេះវាពិតជាមានការងាយស្រួលប្រសិនបើអ្នកចេះ និងអាចប្រើភាសាអង់គ្លេសបាន ក្នុងការទំនាក់ទំនង និងក្នុងការអភិវឌ្ឍសមត្ថភាពផ្សេងៗ ជាពិសេសតាមរយៈអ៊ីនធឺណិត និងបច្ចេកវិទ្យាថ្មីៗ។ ការសិក្សាភាសាអង់គ្លេស គឺផ្ដោតទៅលើជំនាញសំខាន់ៗបួន រួមមានជំនាញអាន ជំនាញសរសេរ ជំនាញស្តាប់ និងជំនាញនិយាយ។ ហើយការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសដល់ចំណុចជោគជ័យ គឺមានន័យថាភាសាអង់គ្លេសរបស់អ្នកអាចប្រើប្រាស់ជាប្រយោជន៍បាន ទោះបីជាកំពុងត្រូវសិក្សាបន្ថែមទៀតក៏ដោយ។

### ២. ដំណើរការប្រតិបត្តិ (Procedure)

វាជាអត្ថប្រយោជន៍ដល់លោកអ្នកក្នុងការយល់ដឹង ក៏ដូចជាការទទួលបាននូវបទពិសោធន៍នៃការសិក្សាភាសាអង់គ្លេស ដើម្បីអាចធ្វើការប៉ាន់ស្មានអោយដឹងថាតើអ្នកកំពុងតែស្ថិតនៅត្រង់ណា នៃដំណើរការនៃការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសដល់ចំណុចជោគជ័យ។ ខ្ញុំបាទសូមលើកឡើងពីដំណើរការនៃការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសដូចខាងក្រោម៖

### ក. ការសិក្សាអំពីព្យញ្ជនៈ និងស្រៈនៃភាសាអង់គ្លេស (Pre-School & Kindergarten)

នេះជាដំណាក់កាលដំបូង និងមធ្យម ដែលជាទូទៅ ក្រៅពីព្យញ្ជនៈ និងស្រៈនៃភាសាអង់គ្លេស អ្នកក៏អាចរៀនចេះនូវពាក្យមួយចំនួនផងដែរ ដែលសម្រាប់ជាឧទាហរណ៍នៃព្យញ្ជនៈ និងស្រៈនីមួយៗ។ ត្រង់ចំណុចនេះ អ្នកមិនគួរចំណាយពេលវេលាយូរទេ ប្រសិនបើអ្នកអាចយល់បានហើយ។

**ខ. ការសិក្សាអំពីពាក្យ ឃ្លា និងប្រយោគនៃភាសាអង់គ្លេស (Starter)**

នេះជាដំណាក់កាលនៃថ្នាក់លើមត្តេយ្យ និងមុនបឋម ដែលជាទូទៅអ្នកនឹងសិក្សាអំពីពាក្យ ឃ្លានិងប្រយោគសាមញ្ញ ដោយមិនខ្វល់អំពីវេយ្យករណ៍ទេ។ ចំពោះករណីដែលគ្រូរបស់អ្នកបាន ប្រើប្រាស់ភាសាអង់គ្លេសក្នុងការបង្រៀន នោះអ្នកក៏អាចនឹងចេះស្តាប់ភាសាអង់គ្លេសទាំងនោះ បានដែរ គ្រាន់តែមិនអាច ឬនិយាយបានតិចៗទាំងលំបាក។

**គ. ការសិក្សាអំពីវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេសកម្រិតបឋម និងការចាប់ផ្តើមសិក្សាអំពីជំនាញអាន និងជំនាញសរសេរនៃភាសាអង់គ្លេស (Elementary)**

នេះជាដំណាក់កាលនៃថ្នាក់បឋម ដែលអ្នកនឹងសិក្សាអំពីវេយ្យករណ៍ងាយៗ សាមញ្ញ និង ស្រួលយល់ ហើយអ្នកនឹងតម្រូវអោយចាប់ផ្តើមសិក្សាអំពីជំនាញអាន និងជំនាញសរសេរនៃ ភាសាអង់គ្លេស។ ជំនាញអានដែលបានលើកឡើងនេះ គឺសំដៅទៅលើការអានអត្ថបទក្នុងអំឡុង ពេលមួយ ដោយអាចយល់បាន និងអាចឆ្លើយនូវសំណួរទាក់ទងនឹងអត្ថបទនោះបាន។ ហើយ ជំនាញនៃការសរសេរ គឺផ្តោតទៅលើរបៀបនៃការសរសេរ ឬការតែងនិពន្ធ ដោយគោរពតាម លក្ខខណ្ឌនៃវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេស។ នេះគ្រាន់តែជាការចាប់ផ្តើមសិក្សាជំនាញទាំងពីរនេះ តែប៉ុណ្ណោះ។ ត្រង់ដំណាក់កាលនេះ ប្រសិនបើគ្រូរបស់អ្នកប្រាស់ភាសាអង់គ្លេសក្នុងការបង្រៀន នោះអ្នកនឹងអាចស្តាប់ភាសាអង់គ្លេសយល់បានច្រើនគួរសម្ប និងអាចនិយាយបានតិចៗ។

**ឃ. ការសិក្សាអំពីវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេសកម្រិតមុនមធ្យម និងមធ្យម និងការចាប់ផ្តើមសិក្សា អំពីជំនាញស្តាប់ និងជំនាញនិយាយនៃភាសាអង់គ្លេស (Pre-Intermediate & Intermediate)**

នេះជាដំណាក់កាលនៃថ្នាក់មុនមធ្យម និងមធ្យម ដែលអ្នកនឹងត្រូវប្រឹងប្រែងយ៉ាងខ្លាំងក្នុង ការសិក្សា និងការវិភាគវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេស។ ហើយវាជាការប្រសើរ ប្រសិនបើអ្នកអាច សិក្សាស្វែងយល់បន្ថែមចំពោះវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេស តាមរយៈសៀវភៅវេយ្យករណ៍ផ្សេងៗ ទៀត។ ជំនាញអាន និងជំនាញសរសេររបស់អ្នក កំពុងត្រូវបានអភិវឌ្ឍ ខណៈដែលជំនាញស្តាប់ និងនិយាយរបស់អ្នក ត្រូវបានចាប់ផ្តើម និងអភិវឌ្ឍ។ អ្នកត្រូវព្យាយាមស្តាប់ និងនិយាយអោយ បានច្រើន ទោះជាពិបាកប៉ុណ្ណាក៏ដោយ ជាពិសេសគឺត្រូវព្យាយាមអនុវត្តជាក់ស្តែងដោយចាប់ ផ្តើមចេញពីភាពរដេបរដុប រហូតបានសម្រេចឈានទៅដល់ភាពស្ម័គ្រក្នុងការស្តាប់ និងនិយាយ។

**ង. ការសិក្សាវេយ្យករណ៍ភាសាអង់គ្លេសកម្រិតលើមធ្យម និងកម្រិតខ្ពស់ និងការពង្រឹងបន្ថែម ចំពោះជំនាញអាន ជំនាញសរសេរ ជំនាញស្តាប់ និងជំនាញនិយាយ (Upper & Advance)**

នេះជាដំណាក់កាលនៃថ្នាក់លើមធ្យម និងកម្រិតខ្ពស់ ដែលអ្នកនឹងសិក្សានូវពាក្យ ក៏ដូចជា ឃ្លា និងប្រយោគសំខាន់ៗជាច្រើន។ ការវិភាគទៅលើអត្ថន័យ ដោយផ្អែកលើពាក្យ ឃ្លា ប្រយោគ និងវេយ្យករណ៍ ជារឿយៗត្រូវបានប្រើ។ ម្យ៉ាងវិញទៀតជំនាញអាន ជំនាញសរសេរ ជំនាញស្តាប់ និងជំនាញនិយាយរបស់អ្នក នឹងត្រូវបានពង្រឹង។

**៣. សេចក្តីសន្និដ្ឋាន (Conclusion)**

ខ្ញុំបាទសូមអធ្យាស្រ័យប្រសិនបើការលើកឡើងបទពិសោធន៍នៃការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសខាងលើនេះ មានលក្ខណៈដូចជាការណែនាំ។ យ៉ាងណាក៏ដោយខ្ញុំបាទសូមធ្វើការអះអាងថា ការលើកឡើង ខាងលើនេះ គឺពិតជាផ្នែកទាំងស្រុងទៅលើបទពិសោធន៍ដោយផ្ទាល់ និងដោយប្រយោលរបស់ខ្ញុំ បាទ។ ហើយ ខ្ញុំបាទសង្ឃឹមថាវាអាចនឹងមានប្រយោជន៍សម្រាប់លោកអ្នក។

ដើម្បីជាជំនួយបន្ថែមផ្នែកស្មារតីក្នុងការការសិក្សាភាសាអង់គ្លេសដល់ចំនុចជោគជ័យ ខ្ញុំបាទសូម លើកឡើងអំពីទស្សនៈយល់ដឹង ក៏ដូចជាពាក្យទូន្មានមួយចំនួនដូចខាងក្រោម៖

- ទី១** ចូររៀនដើម្បីអ្នកពីចំណេះដឹងរបស់អ្នក ប្រសើរជាងរៀនដើម្បីអ្នកពីសាលារៀនរបស់អ្នក!
- ទី២** ចូររៀនដើម្បីចំណេះ និងឡើងថ្នាក់ ប្រសើរជាងរៀនដើម្បីឡើងតែថ្នាក់ តែអត់ចេះអីសោះ!
- ទី៣** ចូរចេះធ្វើមុខក្រាស់ដើម្បីជោគជ័យទៅថ្ងៃមុខ កុំគ្រាន់តែគេបង្គាប់ តូចចិត្តឈប់រៀនភ្លាម!
- ទី៤** ចូរកុំភក្តីនឹងពាក្យ **ស្តាយណាស់**។ នៅឆ្នាំទី២ លើកឡើងថា: **ស្តាយណាស់អត់ចេះភាសា អង់គ្លេស** ព្រោះអត់បានរៀនកាលពីឆ្នាំទី១។ ដល់ឆ្នាំទី៣ លើកឡើងថា: **ស្តាយណាស់អត់ចេះ ភាសាអង់គ្លេស** ព្រោះអត់បានរៀនកាលពីឆ្នាំទី២។ ដល់ឆ្នាំទី៤ លើកឡើងថា: **ស្តាយណាស់អត់ ចេះភាសាអង់គ្លេស** ព្រោះអត់បានរៀនកាលពីឆ្នាំទី៣។ ដល់អត់ការងារធ្វើនៅតែភក្តីនឹងពាក្យ **ស្តាយណាស់**។